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Vragen van het lid Teeven (VVD) aan
de staatssecretaris van Justitie over
het bericht dat er «amper genoeg»
cellen zouden zijn. (Ingezonden
21 december 2009)

1
Hebt u kennisgenomen van het
bericht dat er amper genoeg cellen
zouden zijn? Hoe verklaart u dat
gezien uw mededelingen aan de
Kamer dat er volgens de prognoses
de eerstkomende jaren geen tekorten
zouden zijn?1

2
Bent u in staat om de Belgische
gedetineerden in 2010 goed te
kunnen opvangen? Kunt u toezeggen
dat er geen Nederlandse
gedetineerden vervroegd vrij zullen
worden gelaten vanwege dit
probleem?

3
Hebt u inmiddels een circulaire
rondgezonden in de gevangenissen
dat er, om voor voor elektronische
detentie in aanmerking te komen,
thans aanzienlijk meer voorwaarden
moeten worden vervuld? Kunt u de
Kamer informeren over de inhoud
van deze circulaire? Hebben deze
verscherpte voorwaarden onder meer
bijgedragen aan het tekort aan cellen
op dit moment?

4
Wanneer verwacht u de problemen
met het cellentekort op te lossen?

5
Is er al sprake van een geleidelijke
uitstroom van gedetineerden bij de
inrichtingen die op termijn moeten
worden gesloten en in Tilburg?
Zo nee, wanneer gaat deze
uitstroomfasering beginnen?

6
Is er sprake van een voorstel dat
gedetineerden elk weekend verlof
kunnen krijgen? Zo ja, waarom heeft
u dat voornemen tot verlof niet aan
de Kamer medegedeeld?

7
Is het echt de bedoeling dat u
gedetineerden de laatste twee jaar
van hun detentie elke week in het
weekend verlof wilt aanbieden?
Wat heeft dit voor doel?

8
Betekent dit verlofstelsel dat je in de
praktijk vijf dagen door de weeks in
de cel zit en in het weekend thuis
bent? Vindt u dat in
overeenstemming met de bedoeling
van de wetgever als het over straf
gaat?

9
Kunt u deze vragen vóór 11 januari
2010 beantwoorden?

1 www.telegraaf.nl, 18 december 2009:
«Amper genoeg cellen door aanpassingen».

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Albayrak (Justitie) (ontvangen
20 januari 2010) Zie ook Aanhangsel
Handelingen, vergaderjaar
2009–2010, nr. 1170

1
Ja. Het verantwoord terugbrengen
van de capaciteit conform het
Masterplan gevangeniswezen
2009–2014 vraagt voortdurend om
maatwerk. Ondanks de in het
Masterplan opgenomen
reservecapaciteit is er tijdelijk sprake
van een zekere spanning in de
planning in combinatie met
frictieleegstand en het vertraagd
opleveren van capaciteit na
werkzaamheden in het kader van de
brandveiligheid. Deze krapte aan
detentiecapaciteit is van tijdelijke
aard en dient dan ook los te worden
gezien van de prognosecijfers.

2
Ja, zodra de Staten-Generaal het
verdrag hebben goedgekeurd,
kunnen in de PI Tilburg Belgische
gedetineerden worden geplaatst. Er is
bij het bepalen van de behoefte van
capaciteit rekening gehouden met het
feit dat de PI Tilburg voor enkele jaren
door België in gebruik wordt
genomen. Hierdoor zullen geen
Nederlandse gedetineerden
vervroegd vrij worden gelaten. Indien
noodzakelijk neem ik maatregelen om
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te garanderen dat gedetineerden
tijdig geplaatst kunnen worden.

3
Op 26 oktober 2009 is de circulaire
Wijziging toepassing Elektronische
Detentie (nr. 16442) in de
Staatscourant gepubliceerd. Zoals ik
u in mijn brief d.d. 8 december 2009
heb aangegeven, heb ik besloten
om naast de bestaande
uitsluitingsgronden, zoals
zedendelinquenten, delinquenten die
grote maatschappelijke onrust
veroorzaakt hebben en justitiabelen
met ernstige verslavings- of
psychiatrische problematiek, ook
een aantal andere categorieën
justitiabelen uit te sluiten voor
elektronische detentie. Dat zijn:
– plegers van geweldsdelicten;
– veroordeelden voor een misdrijf
waarop naar de wettelijke
omschrijving een gevangenisstraf
van zes jaar of meer is gesteld en dat
een ernstige inbreuk op de
lichamelijke integriteit van het
slachtoffer ten gevolge heeft gehad;
– justiabelen met een justitieel
zedenverleden;
– veroordeelden die in de afgelopen
vijf jaar een straf in elektronische
detentie hebben ondergaan.
Daarnaast worden personen
uitgesloten waarbij de rechter
uitdrukkelijk in zijn vonnis heeft
aangegeven dat de vrijheidsstraf niet
omgezet kan worden in elektronische
detentie1.
Zoals in mijn antwoord op vraag 1
heb aangegeven, is de tijdelijke
krapte aan detentiecapaciteit ontstaan
door het vertraagd opleveren van
capaciteit na werkzaamheden in het
kader van brandveiligheid en
frictieleegstand. De aanscherping van
de uitsluitingsgronden van
elektronische detentie heeft geen
invloed gehad op de tijdelijke krapte.

4
Er is geen sprake van een
cellentekort. Zoals ik in mijn
antwoord op vraag 1 heb
aangegeven, betreft het hier door de
frictieleegstand en het vertraagd
opleveren van capaciteit na het
uitvoeren van werkzaamheden in het
kader van de brandveiligheid, een
tijdelijke krapte aan
detentiecapaciteit. Het uitvoeren van
het Masterplan zorgt voor een betere
afstemming tussen de behoefte aan
capaciteit en de beschikbare
capaciteit. Dit vraagt om een stevige
monitoring van het aanbod van

gedetineerden. Indien noodzakelijk
neem ik tijdig maatregelen om te
garanderen dat gedetineerden
geplaatst kunnen worden. Dit zijn
bijvoorbeeld het inzetten van de
strategische reserve capaciteit of het
inzetten van meerpersoonscellen die
tijdelijk in het kader van het
Masterplan zijn teruggebracht als
eenpersoonscellen.

5
De sluiting van de te sluiten locaties
uit het Masterplan is, zoals ik heb
aangekondigd in mijn brief van
2 november 2009, op zijn vroegst
voorzien voor 31 december 2012.
Mocht de terbeschikkingstelling van
de gevangenis te Tilburg aan België
met één jaar worden verlengd dan
wel vervroegd, dan heeft dit gevolg
dat de sluiting van de te sluiten
locaties uit het Masterplan ook met
één jaar verschuift.
Vanwege de mobiliteit van personeel
zal de unit met bestemming Huis van
Bewaring van de PI Maashegge
eerder buiten gebruik worden
gesteld. Per 1 januari 2010 is een
opnamestop ingesteld, naar
verwachting is deze unit eind januari
2010 leeg. Daadwerkelijke sluiting is
op zijn vroegst voorzien voor
31 december 2012.
De uitstroom van de PI Tilburg is
reeds ingang gezet en is naar
verwachting eind januari 2010
gereed.

6 t/m 8
Zoals uw Kamer in het kader van de
begrotingsbehandeling van Justitie
en in de voortgangsrapportage van
het programma Modernisering
Gevangeniswezen is gemeld, wordt
een nieuwe verlofregeling ingevoerd.
Persoonsgebonden verlof, passend
bij de persoonsgerichte benadering,
gaat uit van een geïndividualiseerde
verloftoekenning. In het
persoonsgebonden verlof wordt de
koppeling tussen het plaatsen in een
minder beveiligde inrichting en het
verlenen van regimegebonden verlof
losgelaten. Hierdoor wordt verlof
meer het toepassen van maatwerk en
minder het verlenen van een recht.
Dit is ook meer in lijn met de
bedoelingen van de wetgever. Uit de
wetsgeschiedenis bij de invoering
van de verlofregeling blijkt, dat het
verlof zelf geen recht is, maar dat het
gaat om een recht op een zorgvuldige
beslissing op een eventuele
aanvraag. Recentelijk ben ik gestart
met de herijking van het verlofbeleid.

Zodra de nieuwe regeling gereed is
en de consultatieronde is afgerond,
informeer ik uw Kamer hierover.

9
Dat was helaas niet mogelijk.

1 Kamerstukken II, 2009–2010, 32 123 VI, nr. 75.
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